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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 18 marca 2024 roku 

Numer: 12 / 2024 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: coraz wyższych opłat za przejazd autostradą A2 z Poznania na wschód 

i na zachód 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2023 roku, poz. 40 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Autostrada A2, czyli Autostrada Wolności, jest jednym z najważniejszych szlaków 

komunikacyjnych w Polsce. Trasa ta przebiega przez Poznań i wiedzie na wschód - 

w kierunku Warszawy i na zachód - w kierunku Berlina. Autostrada ta jest zatem kluczowa 

dla komunikacji drogowej naszego miasta z innymi częściami kraju i z Europą Zachodnią. 

Niektóre odcinki tej trasy są bezpłatne, a niektóre są płatne, zgodnie z udzielonymi 

wieloletnimi koncesjami dla podmiotu prywatnego.  

 

W kolejnych latach opłaty za korzystanie z tej drogi są coraz wyższe, a od marca 2024 roku 

opłata za najdroższy odcinek około 150 kilometrów z Konina do Nowego Tomyśla wynosi aż 

96 złotych. Jako powód dla kolejnych podwyżek podawana jest inflacja i wysokie stopy 
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procentowe. Dochody z tych opłat uzyskuje nie tylko koncesjonariusz, ale także budżet 

państwa. Wskazuje się przy tym, że przejazd z Konina do granicy państwa i z powrotem 

kosztuje już więcej niż szwajcarska winieta autostradowa na cały rok (sic!). 

 

Faktem jest, że Poznań nie ma wpływu - bezpośredniego, czy pośredniego - na wysokość 

opłat za przejazd autostradą A2. Niemniej jednak sytuacja ta powinna być bacznie 

obserwowana w naszym mieście, ponieważ coraz wyższe opłaty są coraz większym 

problemem również dla osób mieszkających i pracujących w Poznaniu, które podążają na 

wschód lub na zachód. Jest to również coraz większy problem dla przedsiębiorców 

i inwestorów. Warto byłoby również, nawet nie mając siły sprawczej, zwracać uwagę na ten 

temat, apelując do jednostek państwowych i prywatnych o rozwagę w wysokości opłat, 

ponieważ kolejne podwyżki prowadzą do sytuacji, gdzie coraz więcej osób ma trudności 

finansowe w korzystaniu z takiego dobrodziejstwa rozwoju cywilizacyjnego i obecnych 

czasów, jak rozwój układu drogowego, na co dziesiątki lat czekaliśmy w naszym kraju.    

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy coraz wyższe opłat za przejazd autostradą A2 z Poznania na wschód i na zachód może 

być problemem rozwojowym dla Poznania, ograniczającym ruch mieszkańców, 

przedsiębiorców i inwestorów,  

 

2) czy byłoby możliwe, kiedy byłoby możliwe i w jaki sposób byłoby możliwe podjęcie 

interwencji i apelowanie do jednostek państwowych i prywatnych o rozwagę w wysokości 

opłat za przejazd autostradą A2 z Poznania na wschód i na zachód. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


